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1. Opening en mededelingen voorzitter 

 
De voorzitter opent de bijeenkomst om 19.00 uur en heet insprekers, publiek, media en leden van de 
raadscommissie Samenleving van harte welkom.  
 
Het college heeft de raad een raadsvoorstel doen toekomen m.b.t. de integrale aanpak voor 
asielgerechtigden in Lansingerland, de wachttijd sociale huurwoningen en alternatieve huisvesting. 
Hieronder valt ook de huisvesting voor asielgerechtigden in Hergerborch. De raad van Lansingerland wil, 
om een goed beeld krijgen van inwoners en maatschappelijke organisaties, te weten komen wat zij van 
dit raadsvoorstel vinden. Wellicht zijn er meningen en ideeën, die de raad kan meenemen bij de 
bespreking in de raadscommissie van 12 mei en bij de besluitvorming in de raadsvergadering van 26 mei. 
De raad vindt meedenken door de samenleving heel belangrijk; daarom is het goed dat er vanavond 
zoveel mensen zijn. De thema’s van vanavond zijn: veiligheid, wonen, meedoen aan de samenleving via 
werk, zorg en begeleiding; dit alles in de context van asielgerechtigden.  
 
Los van de bijeenkomst van vanavond heeft het college op 9 maart een inloopbijeenkomst gehouden in 
het gemeentehuis om reacties op de voorstellen te horen en met bewoners in gesprek te gaan. Ook een 
aantal fracties is actief geweest. De ChristenUnie en de VVD organiseerden op 10 maart een 
drukbezochte debatavond in Rehoboth, waarbij 2 van hun Kamerleden mee deden. De PvdA organiseerde 
op 14 maart met betrokkenheid van hun Tweede Kamerfractie ook in Rehoboth een themabijeenkomst. 
Eind vorig jaar waren er 3 inloopbijeenkomsten in de 3 kernen m.b.t. mogelijke noodopvang van 
asielzoekers. Nu is de fase gekomen, waarin de gemeenteraad een besluit moet nemen m.b.t. dit 
vraagstuk. De raad wil eerst in gesprek gaan met inwoners en organisaties om een goed beeld te vormen 
van de ideeën in de samenleving.  
 
Vanavond is er eerst een hoorzitting. De insprekers krijgen allemaal maximaal 5 minuten de tijd om in te 
spreken. Raadsleden krijgen de gelegenheid om vragen te stellen aan insprekers. Na de hoorzitting en na 
de pauze vindt een rondetafelgesprek plaats met 4 organisaties. Van deze bijeenkomst wordt een 
openbaar verslag gemaakt. De voorzitter verzoekt aanwezigen om niet door applaus of anderszins te 
laten blijken of men het al dan niet eens is met een spreker. Dit zou belastend kunnen zijn voor de 
sprekers.  
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2. Hoorzitting 
 
Inspreker 1:  
Inspreker heeft een disclaimer; hij is géén lid van een politieke partij en niet in dienst van een 
belanghebbende. De kern van zijn betoog: het gaat hier om een (mogelijk) besluit met grote gevolgen 
ook op middellange termijn, met onbekende risico's. Daarom is een grote zorgvuldigheid primair. Een 
kritisch woord m.b.t. het gedrag van de rijksoverheid. We zien zaken die bedreigend zijn, maar ook 
geen blijk geven van voldoende of goed huishoudschap. Inspreker noemt: afschuiven van financiële 
risico's (bijvoorbeeld gevolgen gaswinning, zorg, asielkwestie); veel kostbare missers (bijvoorbeeld HSL, 
reorganisatie politie); neiging om deals te sluiten (zie recente kritiek Raad van State); dwingend gedrag 
zonder voldoende overleg (bijvoorbeeld diverse AZC-kwesties); beloften komt men soms niet na (‘geen 
cent meer naar Griekenland’); de tijd van verkiezingen en beloften nadert weer; bij economische 
tegenvallers is geen enkel budget veilig. Het advies van inspreker aan de raad is: laat een mogelijk 
dubieuze debiteur vooraf betalen; breng de rechtspositie en mogelijke juridische stappen reeds nu in 
kaart. Een tweede aspect van inspreker is: de financieel-economische positie van Lansingerland. Hij 
merkt hierbij op: de Vinex-opdrachten zijn getrouwelijk en energiek uitgevoerd; door de economische 
crisis heeft dit geleid tot zeer grote tekorten, het onder toezicht stellen van de gemeente en ook 
lastenverzwaring voor de burgers; we lopen nog steeds op erg dun ijs, een verhoging van de marktrente 
kan fataal zijn. Het advies van inspreker is: maak een gedegen risicoanalyse van de financiële situatie; 
geef in geen geval nogmaals blanco cheques af. Een volgend aspect is: de leefomgeving van de inwoners. 
Inspreker merkt hier over op: de omwonenden zouden hun directe omgeving ingrijpend zien veranderen;  
de identiteit, aantrekkelijkheid en economie van het centrum zouden sterk wijzigen; er kan sprake zijn 
van veiligheidsrisico's; een concentratie op één plek is een sociaal risico; de wachtlijst voor sociale 
woningen voor de eigen inwoners wordt aanmerkelijk langer; mogelijk daalt de waarde van huizen, ook 
voor de OZB; mogelijk komen er tijdrovende en dure gerechtelijke procedures van omwonenden; het is 
de vraag of onze gemeente als vestigingsplaats wel zo aantrekkelijk kan blijven; het zou zeer moeilijk 
worden om in het centrum iets te doen aan zaken als de bereikbaarheid van het centrum, de 
verkeersveiligheid, de parkeerproblemen etc. Het advies van inspreker is: breng deze aspecten grondig 
in kaart en betrek de inwoners en anderen. Het laatste aspect van inspreker: de geloofwaardigheid van 
en het draagvlak voor de democratische rechtsstaat. Hij noemt hierbij: er is al langer sprake van 
afhaken door velen (zie bijvoorbeeld de opkomstcijfers); er is gefundeerde kritiek mogelijk op het 
college (het verstoppen van informatie op de website, een inloopavond zonder inspreekmogelijkheid, 
het omzeilen van een wijziging in het bestemmingsplan, het rekken bij de beantwoording van 
raadsvragen). Het is een goede zaak dat de raad dit op deze wijze oppakt, pak nu ook verder door. 
Vergeet even uw politieke verschillen, die komen later inhoudelijk aan de orde. Peil de opinie van de 
omwonenden; dat kan kort, snel, goedkoop en statistisch verantwoord.  
 
Mevrouw Arends vraagt of inspreker een woning gekocht zou hebben als vooraf bekend was geweest dat 
de overburen alleenstaande asielgerechtigden zouden zijn. Inspreker heeft vragen gesteld aan 
makelaars, maar zij konden hier geen uitsluitsel over geven. Inspreker woont er tegenover en hij 
discrimineert niet, maar als er 40 mannen wonen die niets te doen hebben en uit hun ramen zitten te 
gluren en inspreker heeft 2 dochters buiten spelen, voelt dat niet prettig. Dit geldt overigens ook voor 
bepaalde wijken in Den Haag en Rotterdam.  
 
De heer Meester hoorde inspreker zeggen, dat de mening van omwonenden gepeild moet worden. 
Blijkbaar vindt inspreker wat er nu gedaan wordt niet voldoende. Hoe kan het dan wel goedkoop, snel en 
statistisch verantwoord? Inspreker denkt dat het kan. Hij is econometrist, gespecialiseerd in statistiek en 
heeft jarenlange ervaring met markt- en opinieonderzoek en financiële analyses bij overnames. Men zal 
rekening moeten houden met de privacy van mensen, maar ook met het voorkomen van fraude. Het zal 
snel moeten en ook het medium is van belang. Het is intimiderend om langs de deuren te gaan; het zou 
schriftelijk moeten. Het zou onder notarieel toezicht gedaan kunnen worden. De vraagstelling zou kort 
en simpel moeten zijn. De verleiding om 20 vragen te stellen is groot. Het kan.  
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Inspreker 2: 
Inspreker vertegenwoordigt de bewoners van het appartementencomplex Hogesingel en de supermarkt. 
Hij wil de bezorgdheid benadrukken. Betreffende het omgevingsrecht, zoals vermeld in de APV 
hoofdstuk 1 art 1lid i. M.b.t. waarborging veiligheid binnen en buiten het object(Hergerborch): hoe 
wordt daar op gecontroleerd en door welke instantie? De omwonenden zijn merendeel ouderen. Gebruik 
van het grasveld aan de voorzijde van het gebouw. De asielgerechtigden hebben eenandere cultuur dan 
de onze en houden van veelvuldig barbecueën, wat tot veel stank en overlast en kan leiden en tot 
samenscholingen (geluidsoverlast). Ook bestaat de angst dat het grasveld gaat dienen om een 
droogmolenpark te creëren. Komt er een barbecue en een was droog verbod buiten? Wij als bewoners 
van het winkel- en appartementen complex Hogesingel vinden dat de APV streng gehandhaafd moet 
worden, want als de geest uit de fles is, krijgt men hem er echt niet meer in. Welke functie krijgt het 
keldergedeelte? Alle technische faciliteiten zijn er aanwezig om hier een wasserette te creëren, zodat 
de vuile en schone was binnen het pand kan blijven. Welke instantie houdt op dit moment de tuinen bij? 
Het lijkt mij dat er wel een huidige eigenaar is die dat moet onderhouden (momenteel verwaarloost 
het). Het verbaast inspreker dat de tuinverlichting 24 uur per dag brandt. De bewoners van de 
Molenwerfstraat maken zich grote zorgen om het uitzicht te krijgen op een getto, wat een waarde 
vermindering van de appartementen Hogesingel met zich meebrengt. Hoe wordt dit gecompenseerd? Wie 
houdt toezicht op de l op 1 bezetting van de kamers? Laten we op dit punt niet naïef zijn. Hun cultuur 
kennende kan dat na enkele maanden al 1 op 2, of 1 op 3 zijn, want hun huis staat open voor iedereen. 
Komt er een 24/7 controle door de huismeester? Wij willen als bewoners een veiligheidsgarantie voor 
wat betreft de omgevingsruimte, waarvan wij als bewoners van de Molenwerfstraat ook deel uit maken. 
Laat niet de haast van het plaatsen van de asielgerechtigden de voorkeur krijgen, maar geef de 
veiligheid en een goede voorbereiding voorrang (anders leidt dit tot grote problemen). Bijvoorbeeld door 
het opstellen van een convenant in hun taal en het ondertekenen daarvan. Dan kunnen er geen 
misverstanden ontstaan. Als men zich niet aan het convenant houdt, zullen er disciplinaire maatregelen 
genomen moeten worden. Het laatste punt: de bestaande inwoners geen woning. Een blamage ten 
opzichte van bewoners die al tientallen jaren in Lansingerland wonen en al jaren op een wachtlijst staan 
voor een sociale huurwoning. Hier is sprake van een ongezonde democratie. De bewoners willen een 
garantie dat er niet meer dan 40 personen komen te wonen. Het lijkt zeer raadzaam het paard voor de 
wagen te spannen en niet er achter. Zorg dat alles goed geregeld gaat worden, voordat de nieuwe 
bewoners gaan komen. Regeren is vooruitzien. Ook in Lansingerland.  
 
Mevrouw Bouman hoort inspreker over veiligheidsgarantie. Ze vraagt of meer buurttoezicht een optie 
zou zijn. Inspreker vindt dit een goede optie. Rondom Hergerborch wonen bijna alleen maar oudere 
mensen. Dat maakt het moeilijk.  
 
De heer Hoek wijst op het gezegde: een mens lijdt het meest aan het lijden dat hij vreest. Het is dan 
belangrijk om de vrees weg te halen. Hij vraagt inspreker of men bereid is medewerking te verlenen als 
de vrees weg genomen wordt. Inspreker vindt het prima dat ze komen; er is een noodzaak dat ze 
onderdak krijgen. De bewoners gaat het om veiligheid. Er wonen veel oudere mensen. Men wil geen 
woonwagengebeuren voor de deur krijgen.  
 
Inspreker 3: 
Inspreker heeft een aantal onderwerpen. Geld: waar het geld vandaan komt voor de opvang weet 
niemand. Hij gaat ervan uit, dat het via gemeenschapsgeld gaat. Islam: men weet niet wat men binnen 
haalt. Als directeur van de Ambassade Diensten, heb ik van 1986 tot 2013 dus ruim 25 jaar, de 
diplomatieke post voor alle Arabische Ambassades verzorgd. Door jarenlange ervaring met de houding 
van de volgelingen van de Islam, ben ik tot de conclusie gekomen, dat de cultuurverschillen te groot zijn 
voor de aanpassing in onze cultuur. Aanpassing: we denken aan de positie van de vrouw, de eigen 
vrouwen en andere vrouwen; halal, de pijnlijke slachting van vee, maar ook de kansen op de 
arbeidsmarkt voor de komende generatie van het gezin en de grootte van de gezinnen, die steeds groter 
worden. Communicatie: het taalprobleem; men blijft zich bedienen van de eigen taal, zodat de 
communicatie met Nederlanders zeer moeizaam zal verlopen en getto’s t in het vooruitzicht zijn; zoals 
de Schilderswijk te Den Haag. Het valt mij op, dat zolang er sprake was van dictators in de landen, waar 
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de vluchtelingen vandaan komen, er geen sprake was van vluchtelingen. Wel bestookten de Sjiieten en 
de Soennieten elkaar, maar het bleef rustig totdat er sprake was van de Arabische Lente, ontstaan in 
Tunesië. Toen sloeg de vlam in de pan, met desastreuse gevolgen, zoals het vluchtelingenprobleem. 
Gevolgen: zoals nieuwe Moskeeën voor de Syriërs en voor de andersdenkenden. Als Nederlanders hebben 
wij jarenlang gevochten om een klimaat te hebben van tolerantie. Wij kunnen echter niet toestaan, dat 
hier verandering in komt, veroorzaakt door wie dan ook. Tot slot heeft inspreker een knipsel uit de 
krant, inzake de gelijkwaardigheid ongeacht geslacht, seksuele voorkeur, geloof of huidskleur. Dit is in 
onze tijd de voorwaarde voor welvaart en kennis. Dergelijke gelijkwaardigheid ontbreekt in de 
islamitische traditie.  
 
Er zijn geen vragen vanuit de commissie.  
 
Inspreker 4: 
Inspreker spreekt de volgende woorden. Geachte voorzitter en geachte leden van de hoorzitting. Ik ben 
een betrokken inwoner van Bergschenhoek, werkzaam als Projectmanager in de ICT, waarbij het 
belangrijk is om pragmatisch, binnen budget, op tijd zinvolle en afgesproken oplossingen te leveren. En 
ik ben een actieve vrijwilliger voor Buurttoezicht. Ik beheer o.a. de Facebook pagina van Buurttoezicht, 
whatsapp groepen en het Twitter Account. Eind vorig jaar kwamen er diverse zeer negatieve berichten 
op de Buurttoezicht FB waarom Lansingerland geen vluchtelingen moest opnemen. Die heb ik toen 
verwijderd omdat Buurttoezicht daar niet voor bedoeld is. In oktober vorig jaar heb ik mij aangemeld als 
vrijwilliger voor de tijdelijke crisis vluchtelingen opvang te Berkel. Ik heb daar met veel plezier aan 
meegedaan en heb in die tijd 4 Syriërs bij mij thuis uitgenodigd. Dat waren allebei broers. Leuke slimme 
jongens rond de 20 jaar. Met de kerstdagen heb ik 2 broers opgehaald uit het opvangcentrum de 
Zeelandhallen te Goes. Ze hebben toen een paar dagen bij mij thuis gelogeerd. Dit jaar heb ik bij de TU 
Delft nog een keer afgesproken met één van de broers, die daar zijn studie wil afmaken. Mijn mening 
wat de gemeente Lansingerland zou moeten doen is zorgen dat statushouders hier op 
een goede manier onderdak krijgen. Zorg dat de vluchtelingen verspreid worden over de 3 gemeenten. 
Houd de richtlijnen van de overheid aan in 2015 en 2016 moeten we in totaal 206 vluchtelingen opnemen 
binnen de gemeente. Zet geen grote groepen bij elkaar. De Hergerborch dus niet tot de nok vullen met 
vluchtelingen. Mijn advies is om niet meer dan 20 statushouders bij elkaar te plaatsen. Maak gebruik van 
goedkope nieuw te plaatsen pop-up woningen. Een pop-up woning kan snel gebouwd worden tegen lage 
kosten. Kies goede en geschikte locaties uit. Bijvoorbeeld de Wilderskade. Zorg dat er een 
vrijwilligersorganisatie zoals Buurttoezicht wordt opgezet, waarbij iedere vrijwilliger een gezin 
adopteert. Zorg voor een goede overlegstructuur met actieplannen, waarbij alles in het werk wordt 
gesteld om de nieuwe inwoners te helpen inburgeren. Nederlandse Taal bijbrengen, Nederlandse normen 
en waarden bij brengen, zorgen voor werk (betaald of vrijwilligerswerk). Zorgen voor sportactiviteiten 
zoals voetbal, tafeltennis, schaken. Dat is volgens mij de snelste weg naar succes en ik ben bereid om 
hieraan mee te helpen. 
 
De heer Zandbergen hoort inspreker over een nieuwe organisatie spreken zoals Buurttoezicht met 
bepaalde taken. Kan dit ook door Vluchtelingenwerk opgepakt worden? Inspreker heeft contact met 
Vluchtelingenwerk; men is anderhalve week verder voordat men ergens antwoord op krijgt. 
Buurttoezicht heeft een professionele organisatie met veel vrijwilligers, die regelmatig overleg heeft 
met de gemeente en de politie. Er worden acties uitgezet, goed gecommuniceerd en gaan daadkrachtig 
te werk. Dat is nodig. Er moet een organisatie aanspreekpunt worden en de zaak in goede banen kan 
leiden. De crisisopvang ging perfect. Dat was goed georganiseerd. Het kan dus wel.  
 
Mevrouw Verhoef vraagt of inspreker namens een grotere groep mensen spreekt. Of is inspreker hier op 
eigen initiatief? Inspreker is hier op eigen initiatief. Wel heeft hij gesproken met een aantal collega’s 
van Buurttoezicht. Men wil maximaal 20 personen in Hergerborch. Bij de gemeente moet er een 
aanspreekpunt zijn; iemand die veel kan regelen en doen. Als het goed georganiseerd wordt, is er geen 
enkel probleem.  
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Inspreker 5:  
Inspreker spreekt de volgende woorden. Mijnheer de voorzitter, leden van de gemeenteraad van 
Lansingerland en overige aanwezigen. Dank u wel dat u mij de gelegenheid geeft om in te mogen 
spreken over het huisvesten van asielgerechtigden in onze gemeente. Het woord asielgerechtigden zegt 
het al, deze mensen hebben het recht om in onze gemeente en in onze gemeenschap opgenomen te 
worden. Van hen is bewezen dat zij gevlucht zijn voor oorlogsgeweld. Ga bij u zelf na hoe erg het zou 
zijn als er hier in Lansingerland constant beschietingen en bombardementen plaats zouden vinden. 
Zouden wij dan ook niet vluchten en een veilige omgeving voor ons en onze kinderen zoeken? Hoe zou u 
het dan vinden als er nergens plaats voor u was? Om geen hulp te hoeven verlenen worden er in mijn 
ogen vaak oneigenlijke argumenten gebruikt. Het in gevaar brengen van onze joods christelijke afkomst 
door het toelaten van zoveel moslims. Ik kom zelf uit een christelijke omgeving waar ons wel wat anders 
wordt geleerd. Wij moeten klaarstaan en mensen huisvesten van welke religie dan ook, die door 
oorlogsgeweld het risico lopen vervolgd en gedood te worden. Het is zeker de laatste tijd na de 
aanslagen in Parijs en Brussel heel belangrijk dat we laten zien dat wij in tegenstelling tot wat Isis doet, 
wel genade kennen, door ons meeleven, helpen en huisvesten van deze vervolgde mensen. Dat heeft nog 
meer effect dan oorlog voeren in Syrië en Irak, en houdt mensen misschien ook af van het beramen van 
een aanslag. Zo tonen wij dat niet een totalitair bestuur, maar een meelevende gemeenschap een veel 
betere optie is dan Isis. Mijn verzoek aan u is: zet uw hart open voor mensen die een oorlog ontvlucht 
zijn, en zorg ruimhartig voor huisvesting van slachtoffers van deze oorlog. Ik adviseer iedereen die angst 
heeft voor een Nederland wat gedomineerd zou worden door de Islam: ga eens praten met hier 
woonachtige families afkomstig uit landen uit het Midden-Oosten. Je zal er versteld van staan in hoeveel 
zaken je de zelfde opvattingen hebt. Kennis van elkaar schept vaak een band en neemt de angst voor 
het onbekende weg. Het is in mijn ogen ook heel belangrijk dat u de te huisvesten asielgerechtigden ook 
heel snel via uw kanalen aan werk helpt, zodat zij ook op hun manier meewerken aan de ontwikkeling 
van onze gemeente Lansingerland. Want zoals ik vind dat wij een plicht voor opvang en huisvesting 
hebben naar hen toe, hebben zij ook een plicht om zo snel mogelijk in hun eigen onderhoud te voorzien 
en geen last, maar een lust voor onze gemeente te zijn. Gemeenteraad ik wens u wijsheid toe om snel 
een besluit te nemen wat recht doet aan onze gastvrijheid voor vluchtelingen. Ik dank u voor de 
gelegenheid om dit te mogen zeggen. 
 
Mevrouw Arends vraagt waar de voorkeur van inspreker naar uitgaat. Naar spreiding of naar een hoge 
concentratie, zoals nu het voorstel is m.b.t. de Hergerborch. Waarom? Inspreker vindt spreiding logisch. 
Dit lijkt hem echter onmogelijk. Men moet starten met de Hergerborch, omdat hier gelegenheid en 
ruimte is. Vervolgens moet men goed om zich heen kijken, waar mensen geplaatst kunnen worden.  
 
De heer Zandbergen hoort inspreker zeggen, dat er snel een besluit genomen moet worden. Wat zit er 
achter het woordje snel? Inspreker had begrepen, dat het besluit al genomen had moeten worden en dat 
het uitgesteld is. Die mensen zitten in een moeilijke situatie; er moet niet weer een vertraging komen. 
Tijdens de eerstkomende gemeenteraadsvergadering moet een punt gemaakt worden.  
 
Inspreker 6: 
Inspreker woont aan de Raadhuislaan schuin tegenover het gebouw van Hergerborch. Hij spreekt de 
volgende woorden. Het gebouw is mij ook van binnen zeer goed bekend, want ik was vanaf 1986 tot 
september vorig jaar aan Hergerborch verbonden, aanvankelijk als bestuurslid en later als 
voorzitter van de cliëntenraad. U begrijpt dat het wel en wee van het gebouw mij zeer ter harte gaat. 
Toch wil ik hier iets zeggen, wat los staat van de emotionele binding die ik met Hergerborch heb. De 
bedoeling van u zou zijn om tenminste 40 statushouders, veelal jonge vitale mannen, in het gebouw te 
huisvesten. Het zullen, neem ik aan, Syriërs en/of Afghanen en/of Irakezen zijn. Het zijn mensen met 
een voor ons vreemde taal, doorgaans met een andere levensovertuiging en een eigen cultuur. Voorlopig 
zullen de meesten van hen geen werk hebben en dus hun weg zoeken in en om het gebouw Hergerborch 
en in het dorp. De vraag is nu of het zal klikken tussen deze nieuwe buren en de bewoners van de 
directe omgeving van het gebouw. Ik bedoel met deze bewoners ten eerste de mensen in de voormalige 
inleunwoningen, die in feite in het gebouw Hergerborch wonen, en de mensen in de vier torentjes 
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aan de Raadhuishof, waarvan twee torentjes tot voor kort aanleunwoningen waren van Hergerborch. 
Deze mensen, die allen op leeftijd zijn, hebben door de sluiting van Hergerborch heel veel van wat 
hun lief en dierbaar was verloren: ze zijn op zichzelf teruggeworpen. Dat verdriet hen zeer. Zij zullen 
door de taalbarrière met de nieuwe buren niet kunnen communiceren. De vervreemding zal door de 
komst van de statushouders voor hen dus alleen maar groter worden. In feite zijn zij te beklagen. Dan 
zijn er de mensen aan de Raadhuislaan en het wijkje daarachter, en de nieuwe bewoners van de 
Molenwerfstraat boven Hoogvliet en Aldi. Velen van hen zijn oudere mensen, die niet zo weerbaar 
meer zijn en die zich doorgaans in het openbaar niet laten horen. Maar als ik mijn oor bij hen te 
luisteren leg, is er bij velen van hen grote zorg om wat er dreigt te komen. 's Avonds naar buiten gaan 
als het zover is, durven ze niet meer. De deur zal vroeg op slot gaan. De ouders van gezinnen met 
kleinere en grotere kinderen vrezen voor de veiligheid van hun kroost. Ik ben van mening dat er ook 
zoiets bestaat als de privacy van een groep, en die is nu voor deze mensen in gevaar. U kunt dit 
bagatelliseren, maar de vrees is er en die zal er blijven ook. Ik ben bang dat er, als het zover is, nare 
dingen zullen gebeuren. Een weg terug is er dan niet. Daarom raad ik u ernstig aan om voor de opvang 
van de statushouders een andere oplossing te zoeken. Er is in Lansingerland elders ruimte genoeg. Het is 
zeer de moeite waard om de aanschaf van containers of prefab huizen zoals die onlangs zijn ontworpen, 
te overwegen. Het is goed om geen onnodige risico's te nemen en de onderlinge verstandhouding van de 
omwonenden van Hergerborch, die nu goed is, te beschermen. Hergerborch ligt in het centrum van onze 
deelgemeente, is een fraai gebouw op een prachtige locatie en dus op dure grond. Als men Berkel 
binnenkomt is Hergerborch een blikvanger. Dat moet zo blijven, bij wijze van spreken zonder 
picknickende mensen op het grasveld of wasgoed dat buiten te drogen hangt. Ook in dit opzicht lijkt het 
mij heel wenselijk om naar een andere oplossing te zoeken. Nogmaals: ik raad u ten stelligste aan om 
uw voornemen ten aanzien van de huisvesting van de statushouders te herzien. 
 
Er zijn geen vragen vanuit de commissie.  
 
Inspreker 7: 
Inspreekster woont met haar gezin in de Laan van Romen, vlakbij Hergerborch dus. Zij spreekt hier 
vanavond puur vanuit haar hoedanigheid als buurtbewoner de volgende woorden. Het is wellicht voor u 
ook nog zinvol te weten dat ik tot deze week voor een periode van 8 maanden aangetrokken was bij 
woningcorporatie Woonbron als projectleider van de taskforce die zich bezighield met de huisvesting van 
statushouders (of ook asielgerechtigden genaamd) in hun gemeentes waar ze woningbezit hebben, t.w. 
Rotterdam, Delft, Nissewaard en Dordrecht. Vanuit persoonlijke betrokkenheid heb ik - en mijn gezin - 
ook persoonlijk contact met diverse vluchtelingen, die ik op diverse wijzes ondersteun. Deze 
persoonlijke en zakelijke ervaringen zijn mede richtinggevend voor mijn input die ik graag met u deel. 
Daarnaast ben ik sinds 4 jaar voorzitter van het bestuur van Welzijn Lansingerland. Sinds kort is Welzijn 
Lansingerland dichtbij Hergerborgh gehuisvest met een ontmoetingsruimte, Welkom genaamd. Maar 
nogmaals, ik spreek hier vanuit de hoedanigheid als buurtbewoner. Ik ben positief gestemd over het 
huisvesten van asielgerechtigden in Hergerborch. Hier ligt voor ons als gemeenschap een 
maatschappelijke taak. Persoonlijk vertaal ik dat als: we kunnen niet de hele wereld veranderen maar 
we kunnen wel de wereld voor een paar mensen veranderen. Hoe mooi is dat? Stel, wij waren die ander, 
dan hadden we toch ook graag gewild dat er anderen voor ons klaar stonden? Positief dus dat wij als 
gemeente wat extra willen doen. En ook een verrijking om met andere culturen samen te leven. Maar 
laten we wel reëel zijn in wat haalbaar is en wat er bij komt kijken. Het gaat me nu vooral om de 
invulling van het plan waar we het vanavond over hebben. En dan wil ik graag vooral aandacht vragen 
voor wat je zou kunnen noemen de zgn magic mix, de samenstelling van bewoners in huisvesting a la 
Hergerborgh. Kort samengevat: 40 asielgerechtigden op een totaal aantal mogelijkheden van 52, is te 
veel. Er dient een betere samenstelling van bewoners te komen. Algemeen lijkt de tendens te zijn dat 
een samenstelling van 50%  asielgerechtigden en 50% andere doelgroepen een gezonde balans is. Andere 
doelgroepen kunnen zijn: expatriates, mensen die tijdelijke huisvesting nodig hebben ivm persoonlijke 
omstandigheden zoals scheiding, mensen uit andere bijzondere doelgroepen (waaronder ook zgn. 
urgenten) die huisvesting nodig hebben voor kortere of langere tijd. Het doet denken aan een soort 
Short Stay Facility kunnen worden. Bij Woonbron in Dordrecht is hier overigens een succesvol voorbeeld 
van bekend. En waarom is een magic mix niet alleen wenselijk maar zelfs nodig? Dat bevordert 
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integratie, voorkomt overlast en is vanuit oogpunt van beheer en leefbaarheid, zowel binnen 
Hergerborch als voor de directe omgeving een betere samenstelling. Deze mening is ook gestoeld op 
ervaring die ik opgedaan heb in mijn genoemde rol als projectleider taskforce huisvesting statushouders. 
en is een mening die voor zover ik weet uit diverse overlegstructuren, ook breder gedeeld wordt door 
woningcorporaties. Voor wat betreft de overlast wil ik u nog meegeven wat het effect is dat de beoogde 
bewoners veelal alleenstaande mannen zullen zijn waar het nog lang bij duurt voordat ze taal spreken 
en werk hebben. Vanuit Sociaal Beheer bij genoemde woningcorporatie heb ik gezien dat dit grote 
gevolgen heeft voor de bioritmes van de asielgerechtigden (deels cultuurafhankelijk): de bewoners gaan 
voor een groot deel 's nachts leven. Op zo'n grote groep zorgt dat voor onrust tijdens de nacht in de 
directe omgeving en dat is niet wenselijk. Ook is er vaak sprake van zgn. overbewoning: de bewoners 
krijgen logees van vluchtelingen die minder goed gehuisvest zitten. Op de eerste inloopavond van de 
gemeente bleek mij dat hier nog onvoldoende bij stilgestaan was. Dat had genoemd Sociaal Beheer ook 
niet. Praktijk is wel dat je een factor extra aan aantal bewoners cq bezoekers hebt dan waar je nu mee 
rekent. En het is moeilijk beheersbaar in de praktijk. Dat gaat met een betere magic mix veel beter, is 
de opgedane ervaring. Er zijn meer aandachtspunten. Want uiteindelijk gaat het niet om huisvesting 
maar om integratie. Daarvoor zijn taal en werk doorslaggevend. Maar omdat het vanavond over 
huisvesting gaat, wil ik u op dit gebied nog 1 aandachtspunt meegeven. Getalsmatig kan ik me tevens 
voorstellen dat een lager aantal asielgerechtigden in Hergerborch beter aansluit bij het voldoen aan de 
taakstelling van de gemeente de komende jaren, omdat 40 personen in Hergerborch in het algemeen 
staat voor een gezin dat nareist en ook meetelt voor de taakstelling. Als er sprake is van doorstroming 
vanuit Hergerborch naar reguliere huisvesting op het moment dat het gezin nagereisd is en een status 
heeft ontvangen, met telkens nieuwe instroom in Hergerborch gedurende de beoogde periode van 5 jaar, 
is de kans groot dat Lansingerland elk jaar zwaar boven haar taakstelling uitkomt en is er sprake van een 
grote impact op beschikbaarheid en wachttijden van de reguliere sociale woningvoorraad. Mijn vraag zou 
dan ook zijn hoe e.e.a. getalsmatig uitpakt voor de taakstelling van de gemeente en ook voor de druk op 
de sociale woningvoorraad (v.w.b. de aftoppingsgrens van € 628); dus hoeveel procent van de 
beschikbare woningen gaat dan naar asielgerechtigden en hoeveel procent van de sociale woning 
voorraad blijft beschikbaar voor reguliere huurders, niet zijnde bijzonder doelgroepen. Want daar zul je 
als gemeente toch ook richtinggevende uitspraken over willen doen? Kortom, wat mij betreft: Ja tegen 
de plannen, maar met goed onderbouwd zicht en bewuste keuzes op de gevolgen voor het totale 
huisvestingsbeleid en een betere praktische kijk op wat de plannen met zich meebrengen en dus pleit ik 
voor een lager aantal asielgerechtigden op 1 verzamelplek in Hergerborch. Dank voor uw aandacht.  
 
De heer Meester begrijpt dat inspreekster in de praktijk heeft meegemaakt, dat meerdere personen in 
een appartement, wat voor één persoon bestemd was, kwamen wonen. Hoe heeft men dat toen 
opgelost? Inspreekster zegt dat men heeft beseft, dat nieuwe gevallen voorkomen moeten worden. Kiest 
men voor spreiding of kiest men voor concentratie? Een duidelijke tendens is: kies voor spreiding. De 
oplossing ligt in gesprek, zoals met gewone huurders ook gedaan zou worden. Het vraagstuk heeft extra 
aandacht nodig en kan beter voorkomen worden.  
 
De heer Zandbergen merkt op, dat minder in de Hergerborch meer elders betekent. Heeft dat de 
voorkeur van inspreekster? Inspreekster was hier helder in. Zij pleit niet tegen het aantal mensen, maar 
tegen dit aantal op één plek. Kies voor spreiding i.p.v. concentratie met het oog op beheer, integratie 
en leefbaarheid.  
 
Inspreker 8: 
Inspreker spreekt hier als voorzitter van de diaconie van de Hervormde Gemeente in Berkel en 
Rodenrijs, dus van de oude dorpskerk hier midden in het dorp, de volgende woorden. Wij zien uit naar 
onze nieuw buren. 50 jaar geleden heeft de diaconie, samen met de diaconie van de gereformeerde 
kerk, Hergerborch laten bouwen, bedoeld voor dorpsgenoten, die hulp nodig hebben. We zijn blij, dat 
Hergerborch opnieuw bestemd wordt voor dorpsgenoten, die hulp nodig hebben. We zien uit naar onze 
nieuwe buren. Discussiëren over wel of geen vluchtelingen heeft geen zin. Ze zijn er. Miljoenen mensen 
ontvluchten hun vertrouwde omgeving, verdreven door oorlog en geweld, op zoek naar een veilige 
omgeving. Discussiëren over wel of niet helpen heeft ook geen zin. Ze zijn er en ze hebben onze hulp 
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nodig. We zijn blij dat er in ons dorp ruimte beschikbaar is om deze medemensen een dak boven het 
hoofd te bieden. We zijn blij dat we hier in vrede leven en dat we hen op adem kunnen laten komen in 
onze vrede. We zijn blij dat we hier leven in de democratie. Waar we kunnen zeggen wat we willen en 
waar er naar ons geluisterd wordt. Een hoorzitting in deze vorm kennen ze niet in Syrië of Eritrea. Ik 
hoop dat we naar onze nieuwe buren luisteren. Open staan voor hun verhaal en ervaringen. En ik kan u 
uit eigen ervaring garanderen: in gesprek gaan met vluchtelingen is de moeite waard. Luisteren verrijkt 
uw leven. En ik geloof oprecht, dat het opvangen van asielgerechtigden ons dorp zal verrijken. Neem de 
tijdelijke noodopvang in de SterrenhaI. Ongelofelijk hoe ontzettend veel vrijwilligers er in zeer korte 
tijd opstonden, hun tijd en energie gaven om de vluchtelingen een veilig plaats te bieden. Een leerzame 
ervaring voor de vrijwilligers en een verrijking voor ons dorp. Onlangs hebben we in onze kerk een avond 
georganiseerd over de vraag. "Wat kunnen we doen voor vluchtelingen?" Op TV kijken machteloos toe 
naar de door oorlog verdreven menigten. Maar nu kunnen we wat doen. Gewoon in ons eigen dorp! Is dat 
niet geweldig! Opnieuw was ik verrast door het grote aantal dorpsgenoten dat zei: ik wil wat doen; ik 
blijf niet machteloos toekijken, ik wil mijn steentje bijdrage aan een betere samenleving. Natuurlijk is 
het begrijpelijk dat bewoners van de aanleunwoningen opzien tegen de verandering. Natuurlijk is het 
begrijpelijk dat er bij hen angst is voor het onbekend. Maar ik daag de bewoners uit: Ga in gesprek met 
asielgerechtigden. Luister naar hun verhaal. Ik zou graag zo'n ontmoeting willen organiseren. Het zal uw 
leven verrijken. U kunt veel voor hen betekenen en zij voor u. Ik denk aan zorgcentrum Salem in Katwijk 
aan Zee. De asielgerechtigden, die er ook kwamen wonen, werden juist als grote meerwaarde worden 
gezien voor de ander bewoners in het zorgcentrum. Er werd in hen geïnvesteerd. Natuurlijk was het 
spannend in het begin, maar uiteindelijk een groot succes, met alleen maar winnaars. Daarom wil ik een 
oproep doen om vooral te investeren in onze nieuwe buren. Heet hen welkom heten, maak contact, 
nodig ze uit, ga met hun opstap. Neem ze mee naar uw vereniging of sportclub. Hoe meer we in het 
investeren, hoe meer we er voor terug krijgen. Zo worden de nieuwe buren een verrijking voor ons dorp. 
 
Mevrouw Bouman hoort inspreker zeggen, dat hij zelf het e.e.a. zou willen doen, ook in de rol waarin hij 
vanavond inspreekt. Heeft hij contact met andere kerken om gezamenlijk iets te beteken? Inspreker 
geeft aan, dat er een diaconaal platform is in Lansingerland. Daar is deze vraag al aan de orde geweest. 
Er zijn veel ideeën geuit met name op het vlak van contact, waarmee de integratie bevorderd kan 
worden.  
 
De heer Hoek vraagt of het succes uit Katwijk meer toegelicht kan worden. Inspreker zegt dat de 
situatie daar iets anders lag. Daar werden leegstaande kamers verhuurd. De asielgerechtigden kozen er 
bewust voor om daar te integreren en deel te nemen aan de activiteiten met bewoners. Het idee, dat 
het meerwaarde heeft m.b.t. zingeving kan ook spelen bij de Hergerborch. In de aanleunwoningen 
tobben mensen met eenzaamheid. Er komen mensen wonen, die behoefte hebben aan oefenen met de 
taal, veel tijd hebben en veel kunnen betekenen.  
 
Inspreker 9: 
Inspreker is verheugd over de positieve geluiden, maar hij maakt zich zorgen om de angst die mensen 
hebben. Inspreker maakt zich ernstig zorgen over de vertraging om Hergerborch klaar te maken voor 
asielgerechtigden in Lansingerland. De nood is zo enorm groot in Syrië, in Turkeij, in Griekenland, in die 
hele streek. We hebben het voorstel gelezen, het lijkt ons een prima plan. Met maatregel 2 en 3 haalt 
men de doelstelling en het levert geen extra druk op m.b.t. de wachtlijsten van woningzoekenden. Dat 
doet ons deugd; de raad heeft goed zijn werk gedaan. De maatregel van 40 wooneenheden voor 40 
alleenstaanden is prima. Eenmalig beschikbaar stellen van 5 extra sociale huurwoningen in 2016 voor 4-
persoonshuishoudens is ook goed. Op die manier kan Hergerborch permanent inburgeringsinstituut 
kunnen worden, lijkt ons. De ligging is goed, midden in het centrum, goed voor de integratie en goed 
voor de sociale contacten. Tegenover het politiebureau, ook niet onbelangrijk. Daar bedoelt hij mee: 
ook voor bewoners voor eventuele informatie. Zij kunnen daar informatie inwinnen. Het is zo 
gemakkelijk om het negatief te benaderen, maar het is ook makkelijk om er positief tegenaan te kijken. 
Het gebouw biedt vele mogelijkheden. De oude eetzaal zou kunnen dienen als leslokaal, alfabetisering 
en inburgering, het aanbieden van activiteiten, als ontmoetingspunt en informatiebalie, eventuele 
flexruimten voor diverse spreekuren. Heel belangrijk is het dat we deze mensen activiteiten en 
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begeleiding aanbieden. Er moet een heel netwerk omheen komen, bijvoorbeeld werken met buddy’s en 
maatjes. We hebben overvloed aan vrijwilligers; dat siert ons en daar moet gebruik van gemaakt 
worden. Samengevat: met deze maatregelen behalen we de beoogde doelstellingen. Het levert geen 
extra druk op voor de wachtlijsten. En ook niet onbelangrijk: we zijn eindelijk bezig met helpen. Sinds 
1670 hebben mijn voorouders 1, 2 of 3 oorlogen meegemaakt. Ik ben geboren in 1949; ik heb niet één 
oorlog meegemaakt. Deze mensen moeten geholpen worden. De gemeente moet hier haast mee maken. 
Wij verkeren in de luxe positie dat we kunnen helpen.  
 
Er zijn geen vragen vanuit de commissie.  
 
Inspreker 10: 
Inspreker spreekt de volgende woorden. Op dit moment wordt er voor de ouderen weinig of niets meer 
gedaan. Ze vereenzamen. In Hergerborch was veel te doen; dat is niet meer. Ouderen vereenzamen, 
omdat de mogelijkheden door de gemeente niet meer gehonoreerd worden. Deze locatie in het centrum 
is uitermate geschikt voor ouderen, maar niet voor een heel grote groep andersdenkenden met een 
andere cultuur. Ze integreren zo niet. In no-time is het een getto. Verdelen over de gemeente is een 
oplossing, maar niet op één plek zoveel mensen. Zeker niet in het centrum. Ook moet de gemeente 
meer doen voor ouderen. Zorg verlenen. Want dat ontbreekt hier in de gemeente. Ik ben van mening, 
dat de ouderen, die de welstand in Nederland hebben opgebouwd, meer rechten hebben. De mensen die 
zomaar binnen komen vallen moeten we wel helpen, maar we hoeven ze niet alles te geven. We moeten 
eerst voor de ouderen zorgen, daarna kunnen deze mensen ook verdeeld over het dorp een woning 
krijgen. Maar niet bij elkaar. Mijn kreet aan de gemeente is: doe iets aan het isolement van de ouderen. 
Ga dan mensen helpen, die dat ook nodig hebben. Maar niet nu alle hulp aan de asielzoekers. Er zijn 
veel vrijwilligers. Zijn er ook zoveel vrijwilligers voor de ouderen? Die boodschappen willen doen, een 
praatje maken, een uurtje vrij willen maken? Het is meer een hype voor dit moment.  Nogmaals: ik sta 
er niet afwijzend tegenover, maar er zullen eerst die maatregelen voor ouderen genomen moeten 
worden, waarna we dan hierover een besluit kunnen nemen. 
 
De heer Markus hoorde ook een andere inspreker spreken over de eenzaamheid van ouderen. Men zag 
een kans m.b.t. asielgerechtigden. Inspreker denkt dat een deel van de asielgerechtigden iets kan 
betekenen. Maar niet als ze in een groep wonen, want dan komen ze moeilijk los uit die groep.  
 
De heer Hoek vraagt of het bekend is bij inspreker, dat de opvang van statushouders in Hergerborch van 
tijdelijke aard is. Dit maakt inspreker niet uit. Het is een samenscholing van een cultuur, die men niet 
bij elkaar moet zetten. Dan integreren ze niet. Ook gaan ze de taal niet leren.  
 
Inspreker 11: 
Dit is een schriftelijke bijdrage; de voorzitter leest de brief voor. De brief is gericht aan de 
gemeenteraad van Lansingerland en luidt als volgt. Als inwoner van Berkel-centrum ontving ik een 
uitnodiging voor de hoorzitting over huisvesting van asielgerechtigden in Hergerborch. Met vele anderen 
was mijn verbazing groot, dat het besluit weer uitgesteld was. Laten we deze kans op een unieke locatie 
voor asielgerechtigden niet voorbij gaan. Omdat ik gehoorproblemen heb, kan ik deze hoorzitting niet 
bijwonen, maar ik wilde graag mijn mening geven. Van harte hoop ik op een positieve reactie en op 
spoedige besluitvorming.  
 
Pauze van 20.15 uur tot 20.40 uur.  
 

3. Ronde tafel 
 
Deelnemers rondetafelgesprek: 3B-Wonen, Vluchtelingenwerk, politie, wijkvereniging Berkel dorp. 
 
De voorzitter legt de bedoeling van dit rondetafelgesprek uit. Het college heeft een raadsvoorstel 
opgesteld m.b.t. de integrale aanpak asielgerechtigden Lansingerland. Dit gaat ook over de wachttijd 
m.b.t. sociale huurwoningen en alternatieve huisvesting, zoals huisvesting van asielgerechtigden in 
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Hergerborch. Naast de 4 bovengenoemde organisaties was nog een aantal organisaties uitgenodigd, zoals 
het COA, ondernemend Lansingerland en de buurtvereniging Lansingerland, maar zij hebben 
aangegeven, dat zij om hun moverende redenen niet aan dit gesprek meedoen.  
 
De raad van Lansingerland wil een goed beeld krijgen van wat er leeft. Mogelijk zijn er allerlei meningen 
en ideeën, die de raad bij de oordeelsvorming op 12 mei in de raadscommissie en vervolgens bij de 
besluitvorming op 26 mei kan meenemen. Meedenken door de samenleving bij dit belangrijke onderwerp 
is belangrijk. Het niet geven van instemmende of negatieve reacties maakt het praten aan deze tafel 
gemakkelijker, want het geeft mensen de vrijheid om te zeggen wat ze willen. Anders zouden mensen 
met de rem erop praten en dat is niet de bedoeling.  
 
Aanwezigen stellen zichzelf voor. 
 
20.45 uur - thema: Wonen en beheer 
 
Inleiding door 3B-Wonen. De missie van 3B Wonen is huisvesting bieden aan mensen die daar zelfstandig 
niet of moeilijk in kunnen voorzien. Het gaat vanavond om asielgerechtigden; zij moeten geholpen 
worden bij het bieden van huisvesting. Via een democratisch proces hebben zij deze status verkregen; 
ze zijn erkend als vluchteling. Met veel passie wil 3B Wonen deze mensen en mensen uit andere urgente 
groepen van huisvesting voorzien. Dit doet 3B Wonen al vele jaren, ook bij deze groep. Meestal merken 
mensen daar niet veel van, omdat in goede samenwerking met de gemeente en het COA deze groeiende 
groep huisvesting geboden wordt verspreid over de gemeente. Lansingerland heeft relatief veel 
eengezinswoningen; via de COA wordt geprobeerd gezinnen deze kant op te krijgen. Een percentage van 
19% sociale woningen in Lansingerland is relatief laag. Gemiddeld komt 5% van de huurwoningen per jaar 
vrij. Vorig jaar moesten 98 mensen uit den vreemde gehuisvest worden; dit heeft toen niet tot 
problemen geleid. Het aantal mensen neemt echter toe en de procedure gezinshereniging duurt 
momenteel 1,5 jaar, terwijl dit voorheen sneller ging. Derhalve heeft 3B Wonen de mogelijkheid m.b.t. 
Hergerborch met beide handen aangegrepen. Gedurende de periode dat hier nieuwbouw ontwikkeld 
wordt, wat een periode van 3 tot 5 jaar in beslag gaat nemen, is er een prachtig gebouw beschikbaar. 
Het biedt allerlei kansen als het gaat om integratie van asielgerechtigden. 3B Wonen is hierover in 
gesprek gegaan met de politiek en de gemeente. Een substantieel deel van de kamers zou bestemd 
kunnen worden voor deze groep. De meeste van deze mensen wil aan gezinshereniging doen, dus het zal 
een doorganghuis worden voor mannen die alleen zijn gekomen. Vervolgens halen ze via de procedure 
hun gezin hier naar toe, dan stromen ze verspreid over de wijken uit. Op deze manier wordt het al jaren 
gedaan, zonder dat dit leidt tot veel problemen.  
 
De heer Markus heeft vanavond een aantal keer gehoord of het niet mogelijk is om de verhouding in de 
Hergerborch 26/26 te laten zijn. Dat zou effect hebben op de verdere woningvoorraad. Kan 3B Wonen 
dit toelichten? De vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt dat er onderzoek gedaan is. Het betreft kleine 
wooneenheden; het woonoppervlak is 40m2. De ervaring leert, dat er een relatief kleine groep overige 
woningzoekenden is, die spoedig of tijdelijk een dak boven het hoofd nodig heeft. Jongeren vinden zelf 
een 3-kamer appartement of ze gaan naar de grote stad. Er is een kleine categorie mannen die alleen 
komen te staan vanwege echtscheiding. Een klein deel van de wooneenheden zou voor de overige 
doelgroepen bestemd kunnen worden. Als het aantal asielgerechtigden dan geen 40 maar 20 is, dan 
heeft dat twee gevolgen. De druk op de wachtlijst voor reguliere woningzoekenden wordt groter. 
Anderzijds gaat het om geld. Hoewel 3B Wonen nog geen eigenaar is van de locatie, is er wel een 
exploitatierekening gemaakt. Zelfs bij een volle bezetting blijft er een tekort. Als slechts de helft 
verhuurd gaat worden, wordt het tekort zes maal zo groot. Als de gemeente besluit om er minder 
mensen te huisvesten, zal er ook een besluit genomen moeten worden m.b.t. het tekort.  
 
Mevrouw Verhoef vraagt zich af hoe het praktisch geregeld wordt in de Hergerborch m.b.t. de 
huisvesting van 40 alleenstaande mannen. Hoe wordt er gekookt? Komt er een huisbaas? Is er toezicht? 
Ook de insprekers hebben vragen hieromtrent gesteld. De vertegenwoordiger van 3B Wonen denkt dat 
een huismeester bedoeld wordt. In de calculatie is opgenomen, dat er gedurende 36 uur per week een 
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complexbeheerder aanwezig is. Deze krijgt ook een belangrijke taak in de sociale begeleiding. De 
wooneenheden beschikken over een enkele kookplaat, maar zijn niet geschikt om maaltijden te 
bereiden. De locatie heeft echter een grote centrale keuken; mensen kunnen hier hun maaltijden 
bereiden.  
 
Mevrouw Verhoef informeert naar de sanitaire voorzieningen. De vertegenwoordiger van 3B Wonen geeft 
aan, dat iedere wooneenheid over een zelfstandige douchegelegenheid beschikt.  
 
De heer Zandbergen hoorde insprekers zich zorgen maken over barbecueën en was ophangen. Wellicht 
valt dit onder de categorie klein leed, maar graag een reactie. De vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt 
dat er volop ruimte in het gebouw is voor wasgelegenheid. Hij heeft ook de vragen gehoord m.b.t. het 
barbecueën. Hij vraagt zich af hoe erg dit is als mensen hun troep netjes opruimen.  
 
De heer Hoek heeft heel wat koudwatervrees gehoord, wat hij overigens terecht vindt. Het betreft hun 
woonomgeving. Aan welke maatregelen denkt 3B Wonen om deze koudwatervrees weg te halen? 3B 
Wonen is hier al op ingegaan v.w.b. de was en de barbecue.  
 
Mevrouw Arends begreep van 3B Wonen, dat gezinshereniging ongeveer 1,5 jaar duurt. Zelf heeft zij van 
de gemeente begrepen dat dit ongeveer een half jaar duurt. De vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt 
dat de informatie hieromtrent 3 maanden oud is. Vorig vond gezinshereniging veel sneller plaats. De 
AZC’s zitten overvol, waardoor de procedures langer duren. Men kan niet alles tegelijk aan. Het duurt 
momenteel bijna 1,5 jaar voor er een koppeling heeft plaats gevonden tussen de alleenstaande man en 
de gezinshereniging. Voorheen kon een alleenstaande met uitzicht op gezinshereniging een 
grondgebonden woning aangeboden worden. Per 1 januari kan dit scheef toewijzen niet meer. Mensen 
moeten twee maal verhuisd worden. Een tijdelijke bewoning in Hergerborch is ideaal in afwachting van 
gezinshereniging. Dit levert allerlei besparingen op m.b.t. inrichting en stoffering.  
 
Mevrouw Arends merkt op, dat het college het voorstel doet om 60 extra asielgerechtigden te 
huisvesten, naast de reguliere opgave voor de gemeente. Gezinnen hebben 2 of 3 kinderen. Als er sprake 
is van gezinshereniging, dan gaat het om een 5 persoonshuishouden. Over 1,5 jaar zal er een toename 
zijn van ongeveer 200 asielgerechtigden. Zijn er voldoende woningen naast de reguliere opgave? De 
vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt dat niet alle gezinsherenigingen tegelijk plaats vinden. Dit hangt 
er o.a. van af hoe lang men in het AZC gezeten heeft. Dit overzicht heeft 3B Wonen niet; het COA heeft 
dit wel. De vertegenwoordiger van Vluchtelingenwerk vult aan, dat de na-reizigers gewoon meetellen bij 
de taakstelling. Dit komt er dus niet extra bij.  
 
Mevrouw Bouman hoorde vanavond de angst, dat achter elke voordeur in de Hergerborch meer mensen 
gaan zitten. Het zijn kleine wooneenheden, maar het zou kunnen dat er 2 mensen gaan wonen. Wordt 
hier op gelet? Komt er een overeenkomst met bewoners? Is er een taak van de beheerder? De 
vertegenwoordiger van 3B Wonen legt uit, dat er een reguliere huurovereenkomst wordt afgesloten met 
de asielgerechtigden. Als er sprake is van overbewoning, in welke vorm dan ook, dan gelden allerlei 
procedures in het kader van woonoverlast. De huismeester gaat hier ook op toezien.  
 
De heer Meester vraagt hoe het toezicht geregeld is als de huismeester niet aanwezig is. Met name in de 
avonduren zal de huismeester er niet zijn. De vertegenwoordiger van 3B Wonen geeft aan, dat er overleg 
gevoerd moet worden met andere betrokken instanties. De gemeente heeft hier een taak in; ook 
buurttoezicht zou een rol kunnen spelen. Het is niet de bedoeling dat 3B Wonen buiten de normale 
tijden uren gaat spenderen. Als dat de wens is, zou er over gesproken kunnen worden, maar dan gaat 
het kostenplaatje omhoog.  
 
De heer Hoek begrijpt, dat de beheerder er 36 uur per week is. Hij heeft echter gezien, dat er veel 
belangstelling was van vrijwilligers tijdens de noodopvang in de Sterrenhal. Wellicht is er een schone 
taak weg gelegd voor een groep vrijwilligers. De vertegenwoordiger van 3B Wonen beaamt, dat het niet 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Datum  

Ons kenmerk  

 

  pagina 12/18 

  

alleen om organisaties hoeft te gaan, maar ook om vrijwilligers, die een deel van de 
verantwoordelijkheid kunnen nemen. 
 
De heer Zandbergen hoorde een inspreker over het politiebureau aan de overkant. Hij ging in op de 
sociale functie van de politie. Wat kan men hiervan verwachten? De vertegenwoordiger van de politie 
geeft aan, dat het één van de taken van de politie is om te helpen. De eerste taak ligt bij veiligheid en 
openbare orde. Als het nodig is, zal de politie een aanvullende rol pakken. De politie kijkt naar de 
situatie en handelt contextueel en naar omstandigheden. Soms is het echter belangrijk om als politie er 
niet te zijn als het er niet toe doet, want aanwezigheid van politie roept ook spanning op.  
 
Mevrouw Verhoef hoorde een aantal insprekers hun voorkeur uitspreken voor spreiding over de kernen, 
versus concentratie zoals in de Hergerborch. Welke opties zijn er om een aantal alleenstaande mannen 
in een grondgebonden woning te plaatsen? De vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt dat er in theorie 
opties zijn. Het aantal slaapkamers bepaalt het aantal personen dat gehuisvest kan worden. Hiervoor is 
echter medewerking nodig van het COA, want men mag niet zomaar combinaties maken. Hier moet goed 
naar gekeken worden. Mevrouw Verhoef denkt dat in theorie 10 grondgebonden woningen voldoende 
kunnen zijn. De vertegenwoordiger van 3B Wonen vult aan, dat als er gezinshereniging plaats vindt, de 
woning aangevuld moet worden met een alleenstaande man.  
 
De heer Snijders begreep, dat als de Hergerborch niet gebruikt gaat worden, dit voor langere 
wachttijden zal zorgen en een druk op de reguliere toewijzingen. 3B Wonen heeft ruime ervaring met 
huisvesten van statushouders. Insprekers hebben opmerkingen gemaakt over integratie. Men denkt dat 
het beter is om 50% aan te houden op een locatie als de Hergerborch; 26 statushouders en 26 autochtone 
huurders. Wat is de ervaring van 3B Wonen m.b.t. de integratie? De vertegenwoordiger van 3B Wonen 
denkt dat het waar is, dat bij een grote groep asielgerechtigden de kans op integratie niet groter wordt. 
Daarom pleit ook 3B Wonen voor zo snel mogelijke spreiding over de 3 kernen en de diverse wijken. Daar 
heeft 3B Wonen positieve ervaring mee. Dit leidt niet of nauwelijks tot problemen. Door de toenemende 
stroom en de langere procedure m.b.t. gezinshereniging biedt Hergerborch kansen om toch aan de 
taakstelling te voldoen. Het gaat om de taakstelling van de gemeente, maar 3B Wonen werkt hier graag 
aan mee. De Hergerborch is de komende paar nodig in de hoop, dat de stroom weer kleiner wordt.  
 
De heer Meester hoorde zojuist, dat het aantal sociale huurwoningen beperkt is in Lansingerland. 
Wellicht is er meer nodig als de toestroom asielgerechtigden aanhoudt. Kan de gemeente iets doen om 
3B Wonen te helpen meer woningen beschikbaar te krijgen? De vertegenwoordiger van 3B Wonen pleit 
ervoor, dat de voorraad sociale huurwoningen groter wordt. 3B Wonen pleit voor een belangrijk 
nieuwbouwprogramma. De heer Meester vraagt welke bijdrage de gemeente zou kunnen leveren. De 
vertegenwoordiger van 3B Wonen zou willen dat er locaties beschikbaar gesteld worden en dat hier een 
redelijke grondprijs voor gevraagd wordt. De heer Meester vraagt of er voldoende middelen zijn om 
investeringen te doen. De vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt dat er middelen zijn om de groei in 
Lansingerland bij te houden; dan gaat het om 19-20% van het totaal aantal woningen. De heer Meester 
weet dat er angst is voor verdringing van de eigen inwoners. Hij vindt het belangrijk, dat mensen die al 
langer in Lansingerland wonen ook aan bod komen. 3B Wonen heeft oog voor de 14%. Men kan niet 
ontkennen, dat het huisvesten van asielgerechtigden gevolgen heeft voor de wachttijd. We moeten 
echter in dit land het hart hebben om mensen, die in grote nood hiernaartoe komen, een dak boven het 
hoofd te bieden.  
 
Mevrouw Arends is benieuwd naar de kosten van het wonen in de Hergerborch; ook van gas, water, licht. 
De vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt dat de huur rond de € 385 kost. Dat is de maximale huur 
gezien de kwaliteit van de eenheden. Mensen kunnen dit betalen, omdat ze gebruik maken van 
huurtoeslag. Bij dit bedrag komt nog gas, water en licht en servicekosten. De totaalkosten ligt rond de 
€ 500 of € 550 per maand.  
 
De heer Snijders verwijst naar de presentaties m.b.t. de ontwikkelingen. De vertegenwoordiger van 3B 
Wonen zegt dat er regelmatig gesproken wordt over uitbreiding van de woningvoorraad. De plannen die 
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er nu liggen zijn niet voldoende om de 19% van de totale voorraad bij te houden. Hij praat hier graag 
verder over met de verantwoordelijk wethouder.  
 
De heer Hoek heeft niet zo lang geleden een motie ingediend m.b.t. uitbreiding van het sociale woning 
contingent. Gemeente, provincie, banken e.d. zouden rond de tafel moeten gaan om te kijken of er 
versneld woningen gerealiseerd kunnen worden. Vindt 3B Wonen dit een goed plan? De 
vertegenwoordiger van 3B Wonen. De voorzitter denkt dat het antwoord hierop wel duidelijk is.  
 
De heer Markus merkt op, dat beheer meer inhoudt, mede met het oog op de omgeving. Ziet 3B Wonen 
hierin een rol? De vertegenwoordiger van 3B Wonen legt uit, dat de beheerder het aanspreekpunt voor 
de bewoners is, maar ook voor de omwonenden. Er wordt een functieprofiel opgesteld; hij moet met 
name het sociale aspect beheren, naast de praktische taken. De heer Markus vraagt of dit een actieve of 
passieve rol is. Men kan wachten op problemen of actief naar buiten treden. De vertegenwoordiger van 
3B Wonen zegt dat het om een actieve rol gaat. Er is al een meedenkgroep, een kerngroep, er is contact 
met de wijkvereniging. Iedere stap die genomen wordt, wordt overlegd met omwonenden.  
 
Mevrouw Verhoef wil weten of er een mogelijkheid ligt bij de reguliere voorraad sociale huurwoningen. 
Er zijn woningen, die niet zo in trek zijn. Soms wordt een woning een half jaar of langer niet ingenomen, 
omdat het geen aantrekkelijke woning is. Is het geen kans om hier groepen asielgerechtigden te 
plaatsen? De vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt dat de leegstaande woningen de vrije sector betreft. 
Asielgerechtigden zijn afhankelijk van een bijstandsuitkering. Bovendien geldt de bloknorm; 3B Wonen 
moet passend toewijzen. Soms staan er inderdaad woningen leeg; dat heeft met de nieuwe spelregels te 
maken. Mensen met een inkomen boven de € 30.000 kunnen niet meer reageren op woningen rond de 
€ 600. 
 
De heer Zandbergen heeft een vraag aan de vertegenwoordiger van de wijkvereniging. Insprekers uitten 
hun zorgen m.b.t. de vrij grote groep mensen. Mensen vragen zich af of het wel past. De 
vertegenwoordiger van de wijkvereniging hoort mensen hun angst uitspreken over problematische 
toestanden. Men is er bang voor, dat mensen gaan rondhangen. Bij de kerk is een prachtig muurtje, dat 
nodigt uit om daar te gaan zitten. Uitbaters van de terrassen zullen daar niet blij mee zijn. Veel mensen 
wachten het angstig af. De gemeente staat met de rug tegen de muur, want men krijgt ze toegewezen. 
Er is alles te zeggen voor Hergerborch, maar met het oog op integratie is het niet de juiste manier. 
Misschien valt het mee als er een snelle doorstroming komt naar normale gezinswoningen. Mensen zien 
het met angst en beven tegemoet.  
 
Mevrouw Arends heeft begrepen, dat bewoners bij de Herherborch zich niet gehoord voelen. Deelt de 
wijkvereniging de zorgen? De vertegenwoordiger van de wijkvereniging deelt deze zorgen. Hij kan zich 
er iets bij voorstellen; mensen zien er echt tegenop.  
 
De heer Markus begrijpt, dat 3B Wonen graag versneld meer sociale huurwoningen zou willen bouwen. 
Willen ze dit plus de Hergerborch, dus en en? De vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt dat de VNG de 
gemeente gevraagd heeft om een extra taakstelling op zich te nemen. Dit kan ten koste gaan van de 
taakstelling van volgend jaar. Men kan vrij snel bouwen, maar als men nu nog op zoek moet naar 
locaties, dan hoeft er over extra taakstelling niet meer gepraat te worden.  
 
 
21.15 uur – thema: Veiligheid 
 
Inleiding door de politie. Op het dossier statushouders, asielzoekers kent altijd spanning. Dat verrast de 
politie niet. Het is de taak van de politie om te kijken waar de spanning vandaan komt en hoe er op 
geacteerd kan worden. Dit lijkt een complex probleem, maar door de ogen van een politieman valt het 
wel mee. De politie is rechtshandhaver, onder bevoegd gezag, waaronder de raad, en op basis van 
wetgeving. Art.1 van de grondwet zegt, dat een ieder die zich op ons grondgebied bevindt, onder gelijke 
omstandigheden, gelijk behandeld moet worden. Zo wordt ook naar dit dossier gekeken. Daar is een 
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uitstekend team voor; 170 mensen in dit gebied. Lansingerland heeft 3 clusters met een leidinggevende, 
wijkagenten, operationele brigadiers en overige agenten. Elke dag doen zij enthousiast hun werk. De 
politie schrikt niet terug van 200 asielgerechtigden op 60.000 inwoners. De politie zoekt zeker 
samenwerking met organisaties en vrijwilligers. Ook wijkagenten hebben een rol m.b.t. huisvesting.  
 
Mevrouw Bouman merkt op, dat de afgelopen jaren al asielgerechtigden in Lansingerland zijn gekomen. 
Wat is de ervaring van de politie m.b.t. de problematiek die zich wellicht heeft voorgedaan? Zijn er 
cijfers? Welke problematiek betreft het? Hoe vaak heeft men op de stoep gestaan? De vertegenwoordiger 
van de politie begrijpt de zorgen. In dit gebied vallen de problemen enorm mee. Er zijn kleine 
schermutselingen als er mensen bij elkaar gezet worden in een niet te grote ruimte, zoals noodsopvang, 
maar verder valt het enorm mee, zeker vanuit politieperspectief.  
 
De heer Snijders had exact dezelfde vraag. Wat is de ervaring van 3B Wonen m.b.t. veiligheid en 
overlast? De vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt dat er niet of nauwelijks overlastzaken zijn als het 
gaat om asielgerechtigden. Wel krijgt 3B Wonen meldingen m.b.t. de uitstraling en stoffering van de 
woning. Daar gaat men afspraken over maken. Men krijgt een budget om de woning in te richten. Men is 
gewend dat er dan gordijnen opgehangen worden, maar asielgerechtigden gebruiken soms kranten. Daar 
kunnen omwonenden zich aan ergeren. Maar er zijn nauwelijks overlastzaken.  
 
Mevrouw Arends vraagt of het politiebureau tegenover de Hergerborch speciale instructies krijgt om 
orde en veiligheid te waarborgen. De vertegenwoordiger van de politie zegt dat er geen speciale 
instructies zijn. Men gaat deze groep behandelen, zoals andere burgers ook behandeld worden. Bij 
overlast zal er als normaal geacteerd worden. Hier zijn geen extra instructies of aparte handleidingen 
voor nodig. Er is voldoende ervaring opgedaan.  
 
De heer Snijders begrijpt dat de politie niet van plan is extra te gaan patrouilleren of surveilleren bij de 
Hergerborch of andere locaties waar asielgerechtigden gehuisvest worden. Dat zal alleen gebeuren als er 
signalen zijn. De vertegenwoordiger van de politie zegt dat de politie in het begin zou willen zien en 
invoelen wat er gebeurt. In het begin zal er wellicht iets van verhoogde paraatheid zijn, in de vorm van 
een kennismaking door de wijkagent met de beheerder en de bewoners. Het samenspel tussen wijkagent 
en beheerder is belangrijk. Dit zal laagdrempelig zijn. Als het nodig is, kan men opschalen.  
 
De heer Zandbergen vraagt of er veel wordt geklaagd over stank van barbecues. De vertegenwoordiger 
van de politie heeft geen cijfers paraat. Hij weet wel, dat het geen speerpunt is. De heer Zandbergen 
denkt dat het voor mensen vervelend kan zijn. De vertegenwoordiger van de politie weet, dat er 
meldingen zijn geweest van barbecueën op een balkon. Dit is niet alleen onveilig, maar veroorzaakt ook 
stankoverlast. Hier acteert de politie op.  
 
De heer Meester begrijpt het, dat de politie geen extra maatregelen neemt. Bij een incident echter, 
moet er gecommuniceerd worden. Als er niemand is, die Engels of Nederlands spreekt, dan is er een tolk 
nodig. De vertegenwoordiger van de politie bevestigt dit. Als de politie overgaat tot een aanhouding, 
dan is er onmiddellijk de beschikking over een telefonische tolk. Mocht het nodig zijn, dan kan geregeld 
worden, dat er een tolk ter plaatse komt. Er bestaat de wettelijke verplichting om mensen in hun eigen 
taal te informeren als ze aangehouden worden; ze worden met een tolk gewezen op hun rechten en hun 
plichten.  
 
De vertegenwoordiger van 3B Wonen maakt een aanvullende opmerking m.b.t. gevoelens van 
onveiligheid van bewoners van de Raadhuislaan en Raadhuishof. Er is een middag belegd met bewoners 
van de Raadhuislaan; niemand gaf aan zich onveilig te voelen als er nieuwe buren zouden komen. Men 
zou ze willen laten tuinieren of leren sjoelen en klaverjassen. Er kwamen spontaan ideeën op tafel 
tijdens dat overleg.  
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21.30 uur – thema: Opvang, begeleiding en werk (zorg, onderwijs) 
 
Inleiding door Vluchtelingenwerk. Vluchtelingenwerk verzorgt niet alleen begeleiding en opvang, maar 
doet ook belangenbehartiging voor vluchtelingen. Het bestuur van de gemeente Lansingerland spant zich 
in om de taakstelling te behalen en eventueel extra plaatsingen op zich te nemen. Vluchtelingen zitten 
niet fijn in de noodopvang. Vluchtelingenwerk begeleidt deze mensen, maar moet de werkwijze 
aanpassen. Men heeft hiervoor de middelen gekregen, er zijn meer uren beschikbaar. Men zal 
groepsgewijs moeten gaan begeleiden, wat niet uitsluit dat vluchtelingen toch een contactpersoon 
krijgen. Ingezet gaat worden op contact met buren en buurtverenigingen, zodat er acties opgezet 
kunnen worden. Vluchtelingen worden geactiveerd en een dagbesteding gegeven, zodat rondhangen 
voorkomen wordt. Daarnaast blijft begeleiding met het oog op zelfredzaamheid overeind.  
 
De heer Markus vraagt wat de ervaring met statushouders is de afgelopen jaren. De vertegenwoordigster 
van Vluchtelingenwerk merkt dat er relatief weinig klachten zijn. Als er klachten zijn, zijn deze goed op 
te lossen. Er is nog geen ervaring met een grote groep. De organisatie gaat hier gericht op inzetten.  
 
De heer Snijders vraagt naar een voorbeeld van een dagprogramma. De vertegenwoordigster van 
Vluchtelingenwerk zegt dat er geen echt dagprogramma aangeboden wordt. Mensen zijn regulier 
gehuisvest en moeten zelf hun dag gaan invullen. Dat is de stap naar zelfredzaamheid. Wel moeten ze 
geactiveerd worden om gezamenlijk dingen te gaan doen, ook met omwonenden. Hier is veel te winnen.  
 
Mevrouw Bouman vraagt of Vluchtelingenwerk contact heeft met andere gemeenten om ervaringen te 
delen m.b.t. de huisvesting van een grote groep asielgerechtigden. Heeft Vluchtelingenwerk zich hier al 
op georiënteerd? De vertegenwoordigster van Vluchtelingenwerk zegt dat er uitbreiding is verkregen om 
het aan te kunnen. Er is contact met het diaconaal platform en het taalhuis om de dagbesteding in te 
vullen. Ervaring bij andere locaties is er zeer zeker.  
 
Mevrouw Arends heeft bij de bijeenkomst in het gemeentehuis aan Vluchtelingenwerk gevraagd waar 
hun voorkeur naar uit gaat; concentratie of spreiding. Vluchtelingenwerk gaf toen aan te staan voor 
spreiding met het oog op integratie. De vertegenwoordigster van Vluchtelingenwerk zegt dat spreiding 
ertoe bijdraagt, dat mensen eerder hun leven oppakken. Echter, als mensen gezamenlijk optrekken 
ervaren ze veel steun bij elkaar, wat ook juist bijdraagt aan integratie. Vluchtelingenwerk is voorstander 
van spreiding. Veel gemeenten halen echter de taakstelling niet, waardoor mensen langer in een AZC 
zitten. Die situatie is nog minder gewenst.  
 
Mevrouw Arends begrijpt, dat Vluchtelingenwerk ook toeleidt naar werk. Dat is belangrijk, omdat ze dan 
een ritme hebben en financieel krachtiger worden en daarmee het welzijn. Hoe ziet dit programma eruit 
en wat zijn de resultaten daarvan? Hoeveel mensen worden er begeleid en welk percentage komt aan de 
bak? De vertegenwoordigster van Vluchtelingenwerk heeft hier geen cijfers van, omdat mensen dan vaak 
al uit beeld zijn bij Vluchtelingenwerk. Als mensen in de gemeente komen, moeten ze direct gaan 
inburgeren. Vluchtelingenwerk helpt hen om een school te zoeken en alles te regelen rond die 
inburgering. Ook worden mensen gestimuleerd om naar het taalhuis te gaan en extra taallessen te 
volgen. Vluchtelingenwerk wil ook iets m.b.t. arbeidsparticipatie gaan doen, maar dat is nieuw.  
 
De heer Hoek sprak tijdens de pauze mensen met vragen, zoals hoe men hen duidelijk maakt hoe we 
met elkaar omgaan in Nederland. Het gaat om een compleet andere cultuur. Hier zet men de 
vuilnisbakken buiten en gooit men niet het vuil over het balkon. Het kan helpen als wederzijdse 
verwachtingen aan elkaar kenbaar gemaakt worden. Hoe ziet het inwerkprogramma eruit? De 
vertegenwoordigster van Vluchtelingenwerk legt uit, dat de begeleiding opgedeeld wordt in 2 fases. Bij 
de eerste fase ligt de regie bij Vluchtelingenwerk. Bij dit programma komt alles aan bod, tot en met de 
vuilnis en de thermostaat. Alles komt aan bod, wat niet wil zeggen dat alles zondermeer overgenomen 
wordt. De heer Hoek denkt dat de beheerder mensen ook kan helpen. Hij is blij, dat dergelijke 
praktische zaken aan bod komen, want vaak leveren ze ergernissen op.  
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De heer Meester vraagt hoeveel asielgerechtigden Vluchtelingenwerk kan opvangen. Wat is de 
capaciteit? De vertegenwoordigster van Vluchtelingenwerk zegt dat er aanvullende capaciteit is 
verkregen. Die 60 extra zou Vluchtelingenwerk aankunnen.  
 
Mevrouw Verhoef vraagt hoe ouderen iets kunnen betekenen voor asielgerechtigden. Of andersom. De 
vertegenwoordigster van Vluchtelingenwerk zegt dat onlangs iemand van 72 jaar zich gemeld heeft als 
vrijwilliger. Deze persoon gaat een gezin begeleiden. Vrijwilligers kunnen voorlichting geven of taalles, 
maar ook een oma- of opa-rol. Andersom is het anders. Asielgerechtigden zijn erg bezig met het op de 
rails krijgen van hun leven. Pas in een latere fase komt ruimte voor andere dingen in hun leven. Vanuit 
het publiek wordt opgemerkt, dat ouderen behulpzaam kunnen zijn bij het leren van de taal. In Katwijk 
was men er blij mee, dat ouderen in gesprek gingen met asielgerechtigden, zodat de taal geleerd kon 
worden.  
 
Mevrouw Arends heeft vanavond zorgen gehoord. Herkent Vluchtelingenwerk de zorgen en vindt men de 
zorgen terecht? De vertegenwoordigster van Vluchtelingenwerk heeft geen ervaring met een grote 
groep. Voor haar is het wel herkenbaar, dat buren altijd een zorg hebben. Als er echter een gezicht bij 
komt, valt dat weg. Er is vaak de zorg om het onbekende.  
 
De heer Zandbergen ziet vooral gezinnen gespreid wonen in Lansingerland. Is er ervaring met verspreid 
wonen van alleenstaande asielgerechtigden? De vertegenwoordigster van Vluchtelingenwerk zegt dat dit 
vrij goed gaat. Men weet elkaar goed te vinden. Soms wordt gevraagd om een stichting helpen op te 
richten voor bijvoorbeeld een Somalische groep. Het levert geen problemen op en vaak maken ze 
contact met buren.  
 
De heer Snijders heeft zich ooit verdiept in het werk bij Vluchtenlingenwerk. Een vrijwilligers moest 
minimaal een dagdeel per week beschikbaar zijn en er moest een redelijke hoeveelheid opleiding voor 
gevolgd worden. Dat is behoorlijk intensief. De vertegenwoordigster van Vluchtelingenwerk zegt dat 
voorheen gewerkt werd met één op één begeleiding. Een begeleider bleef dan actief voor één gezin. De 
organisatie wilde voorheen, dat een begeleider minimaal 2 jaar actief bleef voor de organisatie, omdat 
de opleiding 6 dagen kost, waarvan 4 verplicht. Dit heeft men iets los gelaten. Momenteel moet men de 
intentie hebben om minimaal een jaar actief te zijn. Er komen nu andere functies, waarbij andere 
voorwaarden gelden.  
 
De heer Markus informeert naar ketenpartners, zoals taalklassen. De vertegenwoordigster van 
Vluchtelingenhulp noemt het diaconaal platform, schuldhulpmaatje, Humanitas. De eerste periode zijn 
mensen echter teruggeworpen op vluchtelingenwerk.  
 
De vertegenwoordiger van de politie heeft nog een aanvulling. De politie heeft gesproken met het 
bestuur van de moskee, anticiperend op de komst van de asielgerechtigden. De moskee wil zelf een rol 
innemen om kennis te gaan maken en staat open voor contact. De vertegenwoordigster van 
Vluchtelingenwerk vult aan, dat er gewezen wordt op de mogelijkheid van de moskee. 
Vluchtelingenwerk wil ook contact zoeken met de moskee.  
 
 
21.45 uur – thema: overig 
 
Inleiding door wijkvereniging Berkel dorp. Mensen maken zich druk over wat er gaat gebeuren. Ze zijn 
bang voor het rondhangen van mensen, de cultuurverschillen. Het voelt onprettig. Dit komt wellicht 
door het feit, dat de islam niet positief in beeld komt de laatste jaren. Het is een moeilijke zaak. Het 
draait nu om Hergerborch. Logischerwijs is dit de enige oplossing voor tijdelijke huisvesting. Of men 
moet kiezen voor prefab-woningen, maar dat is erg duur. De angst bij mensen kan gereduceerd worden 
als inwoners weten wat er gaat gebeuren. Asielgerechtigden moeten direct aan taalcursussen en 
inburgeringscursussen beginnen, ook om ze van de straat te houden. Als dit duidelijk gecommuniceerd 
wordt naar inwoners, dan is er al veel gewonnen. Zijn hier al uitgewerkte plannen voor? Hoe intens 
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worden die cursussen? Gaan asielgerechtigden vrijwilligerswerk doen? Men kan hen niet aan hun lot 
overlaten. Weet de gemeenteraad hier iets over? Zijn er uitgewerkte plannen?  
 
Mevrouw Arends vindt dit terechte vragen. De VVD heeft die vragen ook gesteld. Worden er extra 
maatregelen getroffen voor asielgerechtigden m.b.t. het toeleiden naar arbeidsparticipatie? In het stuk 
staat dat er extra maatregelen worden genomen, maar het blijft vaag als er gevraagd wordt waar die 
maatregelen uit bestaan. Het gaat om regulier beleid. De VVD ziet graag dat asielgerechtigden goed 
gaan integreren en een goede dagbesteding hebben. Niet op straat hangen, maar gewoon een ritme 
hebben. De VVD acht het nodig om extra maatregelen te nemen. Bedrijven hebben ingesproken en staan 
klaar. De VVD wil graag dat de wethouder hierop actie en maatregelen neemt.  
 
De heer Markus ziet de angst voor het onbekende. Hij snapt dit. Aan de voorkant zit ook een stuk 
informatievoorziening. Zou het helpen als er avonden worden georganiseerd, waarbij goed wordt 
uitgelegd hoe het dagprogramma van een statushouder eruit ziet en wat hij aan Nederlandse les krijgt? 
Een eenvoudige presentatie schept al veel duidelijkheid. Dit lijkt de vertegenwoordiger van de 
wijkvereniging een heel goede zaak. Volgende week is er een ledenvergadering; als er iemand is die iets 
zou kunnen komen vertellen, is hij of zij van harte welkom. De heer Markus ziet iets moois opbloeien. 
 
Het is mevrouw Verhoef niet helemaal wie de achterban van de wijkvereniging is. Zijn er in de 
achterban van de wijkvereniging ook enthousiaste mensen, die kansen zien? Mensen die naar oplossingen 
willen zoeken. De vertegenwoordiger van de wijkvereniging is die mensen nog niet tegen gekomen. Bij 
de ledenvergadering kan er over gesproken worden. Mevrouw Verhoef vraagt wie er lid zijn van de 
wijkvereniging. De vertegenwoordiger van de wijkvereniging zegt dat dit bewoners van Berkel dorp zijn.  
 
De heer Zandbergen vraagt wat de wijkvereniging doet. De vertegenwoordiger van de wijkvereniging 
zegt dat de wijkvereniging ontstaan is uit een actiegroep. Er speelde iets in de Wilhelminastraat; men 
was tegen de komst van fietspaden. Deze actiegroep is een wijkvereniging geworden. Het is geen 
gezelligheidsvereniging, maar om de vinger aan de pols te houden om de wijk leefbaar te houden. Het 
gaat om een prettige woonomgeving. De vereniging heeft contacten met de gemeenten en 3B Wonen. Er 
is een buffer geld, wat ingezet kan worden als er iets aan de hand is, bijvoorbeeld voor de inhuur van 
een advocaat.  
 
Mevrouw Bouman hoorde vanavond van een aantal insprekers, dat er een beroep op hen gedaan kan 
worden. Zij zijn bereid om zich in te zetten. De huisvesting in de Hergerborch is een nieuw fenomeen. 
Het zou goed zijn als er vanaf het begin afstemming plaats vindt met de beheer, 3B Wonen, politie. Hoe 
kunnen de krachten gebundeld worden? De vertegenwoordiger van de wijkvereniging wil er zijn best voor 
doen om mensen te organiseren die hier iets in kunnen betekenen. De vereniging is er om de wijk 
leefbaar te houden. Als dit een positieve invloed heeft, staat hij er voor open. Mevrouw Bouman bedoelt 
een samenspraak met andere organisaties als de politie en de kerk. Het is nieuw. Kennis en ervaring 
zouden gebundeld moeten worden.  De vertegenwoordiger van 3B Wonen zegt dat er al contacten zijn. 
De voorzitter constateert, dat het idee landt.  
 
De heer Snijders begrijpt, dat er bepaalde gevoelens in de wijk zijn. Mensen maken zich zorgen. 
Vanavond is er het één en ander besproken. Zijn de zorgen minder geworden? De vertegenwoordiger van 
de wijkvereniging heeft zelf niet erg veel zorgen, maar hij spreekt mensen in de wijk, die er problemen 
mee hebben.  
 
De heer Hoek stelt, dat integratie beter verloopt als mensen het idee hebben in een warm bad terecht 
gekomen zijn. Is de wijkvereniging bereid om het onderwerp ‘warm welkom’ op de agenda te zetten? Als 
mensen zich in een vroeg stadium vinden, heeft dat zijn revenu voor de toekomst. De vertegenwoordiger 
van de wijkvereniging is hiertoe bereid.  
 
De heer Zandbergen vraagt of de wijkvereniging ex-vluchtelingen als leden heeft. De vertegenwoordiger 
van de wijkvereniging zegt dat dit niet het geval is.  
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De vertegenwoordiger van de politie nodigt de wijkvereniging uit om gebruik te maken van de expertise 
van de politie. Men kan contact opnemen met de wijkagent.  
 
 

4. Afronding 
De voorzitter heeft via de griffie een bericht van de COA ontvangen. De COA is graag bereid om vragen 
van raadsleden te beantwoorden. De griffie vraagt om vragen uiterlijk maandagochtend in te dienen, 
dan worden ze gebundeld naar de COA gestuurd.  
 
De commissievergadering staat gepland voor 12 mei; daar kan de mening van de fracties gedeeld 
worden. In de raadsvergadering van 26 mei zal de raad een besluit nemen. Bij beide vergaderingen kan 
ingesproken worden. Het verzoek is om alleen nieuwe feiten en nieuwe ontwikkelen daarbij aan de orde 
te stellen, omdat alle informatie van vanavond al gedeeld is.  
 
De voorzitter bedankt de insprekers voor hun openhartigheid en hun nuance. Vaak verlopen debatten 
over dit onderwerp moeizaam. Dat er vanavond goed geluisterd is, geeft hoop voor de toekomst. Ook 
bedankt hij de deelnemers aan het rondetafelgesprek en de raadsleden. Tot slot een woord van dank 
voor de griffie. Er is veel werk verzet m.b.t. de organisatie van deze avond. Het is keurig verlopen.  
 
 

5. Sluiting 
De voorzitter sluit de bijeenkomst om 22.05 uur en nodigt aanwezigen aansluitend uit voor informele 
ontmoetingen en gesprekken.  


